 Внеклассное мероприятие «Путешествие по США». 
Класс: 8А
Цель: систематизация страноведческих знаний учащихся; совершенствование знаний, умений и навыков учащихся в области устной речи. 
Задачи:
Образовательные:
1. Совершенствование навыков монологической речи.
2. Развитие лексических навыков говорения.
Развивающие:
1. Расширение кругозора,
2. Развитие внимания, памяти.
Воспитательные:
Формирование уважения к культуре других народов.
Оборудование:
1.Карта США
2. Компьютер, экран, проектор.
Медиаматериалы:
Презентация, созданная в программе Power Point.
                                 Структура  мероприятия.
I. Oргмомент.
Teacher: Today we’ll speak about one of the English-speaking countries – the USA. It attracts tourists from all over the world.  
II. Основная часть: 
(Звучит  песня об Америке)
America the Beautiful
O, beautiful for spacious skies, 
For amber waves of grain, 
For purple mountain majesties
Above the fruited plain!
America, America! 
God shed his grace on thee,
And crown thy good with brotherhood.
From sea to shining sea!
[bookmark: _GoBack] Leader 1:  Today we’ll make a tour of the United States of America.   The USA is a unique country.  So you’ll have a chance to visit its big cities and enjoy the beauty of their numerous sights.  
Leader 2:                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                Сегодня мы совершим путешествие по США. США – уникальная страна.  Вы сможете побывать в крупных городах и получить удовольствие от осмотра  их достопримечательностей.  
Leader 1:  First we’ll visit Washington DC, the capital of the United States of America. 
Leader 2: Начнём наше путешествие с Вашингтона, столицы Соединённых Штатов. 
  Leader 1: The symbol of the United States of America and New York City is Statue of Liberty.  Statue of Liberty was presented to the USA by France on July 4, 1884. Then it was taken apart and shipped to America. 
Leader 2: Символом США и города Нью-Йорка является Статуя Свободы. Статуя Свободы была подарена Соединённым Штатам Францией 4 июля 1884 года. Затем она была разобрана и доставлена в Америку.
Leader 1:    San Francisco, the world tourist destination.
Leader 2: Сан Франциско, туристический центр всемирного значения.
Leader 1:    Los Angeles, the centre of film industry.
Leader 2: Лос Анжелес, центр киноиндустрии США. 
Leader 1: Next we’ll visit Philadelphia, one of the most beautiful US cities.
Leader 2: Наше следующее путешествие – в Филадельфию, один из самых красивых городов США.
Leader 1:    Chicago. This city has got the nickname “Windy City”. 
Leader 2: Чикаго. Этот город называют «Городом ветров».
Leader 1:    Miami is the world famous resort. 
Leader 2: Всемирно – известный курорт – Майами.

Leader 1: South Dakota is famous for its Mount Rushmore National Memorial with huge carved heads of four presidents of the USA: George Washington, Thomas Jefferson, Abraham Lincoln and Theodore Roosevelt.
Leader 2: Южная Дакота знаменита Национальным Мемориалом горы Рушмор с огромными высеченными в скале головами четырёх президентов США: Джорджа Вашингтона, Томаса Джефферсона, Абрахама Линкольна и Теодора Рузвельта.
 
Pupil 3: The Great Lakes form the biggest group of lakes in the country. These five lakes are Superior, Huron, Erie, Ontario and Michigan. Lake Superior is the largest and Lake Erie is the smallest. Four lakes are on border between the USA and Canada. Michigan is the only one entirely in the USA. There are enough outdoor activities in winter: skiing, ice fishing, hockey, snowboarding. During summer the lakes are popular for water sports and beach activities. A lot of tourists stop in the Great Lakes Aquarium to see a variety of fresh water species including otters, fish and birds. 
 Великие озёра образуют самую большую группу озёр в стране. Это пять озёр: Верхнее, Гурон, Эри, Онтарио и Мичиган. Озеро Верхнее – самое большое, а озеро Эри – самое маленькое. Четыре озера находятся на границе между США и Канадой. Мичиган – единственное озеро, которое расположено полностью на территории США. Зимой здесь есть чем заняться. Это – катание на лыжах, зимняя рыбалка, хоккей, сноубординг. Летом озёра популярны водными видами спорта и пляжными мероприятиями. Многие туристы останавливаются в аквариуме, чтобы посмотреть разнообразие водных обитателей, включая выдр, рыб и птиц.
 Pupil 4: The USA is a large country with many different natural wonders. One of the main tourists’ attractions is the Grand Canyon. The Grand Canyon is a great gorge of the Colorado River in the state of Arizona. It is one of the deepest canyons of the world. Its depth is 1.8 km. Its width is from 6 to 30 km. Its length is 350 km. The Grand Canyon is noted for its rock formation and coloration. It looks different at different time of the day, season and weather. At sunrise and sunset its rocks are red, gold, brown and orange. Tourists from all over the world enjoy the beauty of the canyon.
США – огромная страна с уникальной природой. Одной из главных  достопримечательностей для туристов  является Великий Каньон. Великий Каньон – это огромное ущелье, сделанное рекой Колорадо в штате Аризона. Это один из глубочайших каньонов мира. Его глубина – 1.8 км. Ширина – от 6 до 30 км. Длина – 350 км. Великий Каньон знаменит структурой и окраской скал. Он выглядит по-разному в разное время дня, в разное время года и в разную погоду. При восходе и заходе солнца его скалы красные, золотистые, бурые и оранжевые. Туристы со всего мира наслаждаются красотой каньона. 
Pupil 5: There are a lot of large and interesting cities in the USA. Washington D.C., the capital of the USA, is located on the Potomac River. It was founded in 1791 and named after the first president of the USA, George Washington. The city is very beautiful. There is an interesting fact – no building in the city may be more than 40 metres tall. The highest building in Washington is the Capitol, the seat of the American Congress. The White House is the residence of every president of the United States. There are several universities, the Library of Congress, the National Art Gallery in the city. Washington has many famous monuments: the Washington Monument, the Abraham Lincoln Memorial, etc.
В США много больших и интересных городов. Вашингтон, столица США, расположен на реке Потомак. Город был основан в 1791 году и назван в честь первого президента США Вашингтоном. Город очень красив. Примечательно, что в городе не должно быть здания выше 40 м. Самое высокое здание в Вашингтоне – Капитолий, место нахождения Американского Конгресса. Белый Дом является резиденцией президента США. В городе несколько университетов, Библиотека Конгресса, Национальная Художественная Галерея. В Вашингтоне много знаменитых памятников: памятник Вашингтону, мемориал Абрахаму Линкольну и другие. 
Pupil 6: New York has the nickname «The big apple». It is really big. It is the largest city in the USA. New York is situated on the Atlantic Coast at the mouth of the Hudson River. The city is built on a number of islands with Manhattan in the centre. New York consists of 5 boroughs – Manhattan, Bronx, Brooklyn, Queens and Richmond. World famous skyscrapers are in New York. More than 20 million people visit New York every year. There is always something to do and to see in the city. You can go to Central Park and enjoy its quiet beauty or to one of its beaches or to Broadway and see one of the world’s famous shows.
Нью Йорк имеет прозвище «Большое яблоко». И город действительно велик. Это самый большой город в США. Нью Йорк расположен на побережье Атлантического океана в устье реки Гудзон. Город построен на нескольких островах, с Манхаттаном в центре. Нью Йорк состоит из 5 районов – Манхаттана, Бронкса, Бруклина, Квинза и Ричмонда. Всемирно известные небоскрёбы находятся в Нью Йорке. Более 20 миллионов людей посещают Нью Йорк каждый год. Здесь есть чем заняться и есть что посмотреть. Вы можете сходить в Центральный Парк и насладиться его спокойной красотой, или на один из пляжей, или на Бродвей и посмотреть один из всемирно известных шоу. 
Leader 1: Now let’s listen to the American song «Billy Boy», which is very popular in this country. 
Leader 2: Теперь прозвучит американская песня «Парень Билли». 
(Группа учащихся исполняет песню.)
Leader 1:  I hope you’ve enjoyed the tour of the USA. 
Leader 2: Надеемся, что вам понравилось путешествие по городам Соединённых Штатов. 
III. Заключительный этап.
Teacher: So, today we have come to know a lot about one of the largest countries of the world – the USA. You saw its natural wonders and some of its big cities. I hope that some of you will visit this wonderful country in the future. Thanks, everyone.







